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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Mădălina-Adela Filimon, 
Alexandrina Perțe și Cristian Muntean, în numele comunităţii Parohiei 
Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. 
Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

Mulţumim Ţie întotdeauna şi pretutindeni, Doamne, Părinte Sfi nte, 
Atotputernice Dumnezeule. 

O Doamne, Tu eşti blând şi îndurător, infi nit în bunătatea Ta. Eşti bun 
cu toţi, iar bunătatea Ta cuprinde toate lucrările Tale… Eşti credincios în toate 
cuvintele Tale sfi nte. Tu Isuse, eşti Cel care vei veni! O, Isuse, Tu ai venit! Vei 
veni în ziua cea de pe urmă pentru a-i lua pe aleşii Tăi la odihna Ta cea veşnică. 
O, Isuse, Tu mergi şi vii neîntrerupt. Vii în inimile noastre şi faci să se simtă 
prezenţa Ta, ca pe o insufl are dulce, plăcută şi puternică. Iar Spiritul şi Mireasa 
spun: «Vino!», căci Tu, o, Isuse, vii la noi, atunci când şi noi venim la Tine. Şi 
noi îţi spunem: «Vino, Tu, care eşti dorinţa popoarelor, iubirea noastră şi spe-
ranţa noastră, puterea şi scăparea noastră, Mângâierea noastră pe calea vieţii, 
gloria şi odihna noastră în patria eternă. Amin. 

(După J. B. Bossuet)

Speranţa noastră este de a sta la masă ca şi invitaţi şi de a răspunde cu 
promptitudine şi curaj invitaţiei făcută de Dumnezeu.

De aceea trebuie să învăţăm a persevera în vocaţia noastră şi de a nu lăsa 
cauzalităţii anunţarea Evangheliei şi venirea Împărăţiei Cerurilor.

 Euharistia pe care noi o celebrăm, unde pomenim ziua Domnului şi a 
banchetului său, o facem pentru că în jurul altarului se regăsesc întreaga 
familie umană şi pentru ca toţi, şi buni şi răi, să îmbrace haina iubirii şi a 

credinţei. 



Un cerc vicios de perfect

Dumnezeu a făcut bune toate lucrurile. În fi ecare zi a Creației, acest 
adevăr se repetă invariabil: “Şi a văzut Dumnezeu că este bine”. Schimbarea 
apare în momentul în care noi, oamenii, ne amestecăm. Din creaturi ce suntem, 
începem să ne simțim creatori și stăpâni. Gustând din pomul oprit al binelui și 
al răului, intrăm în delirul de omnipotență insufl at de șuieratul șarpelui, deci-
zând noi înșine ce este bine și rău. Acest principiu malefi c începe atunci, dar 
se continuă de-a lungul secolelor, în diferite forme, ideologii și societăți, rămâ-
nând consecvent cu păcatul dintru început: răzvrătirea față de o ordine creată 
de Dumnezeu.

Cele trei tipuri de oameni care în evanghelia de astăzi refuză banchetul 
divin sunt concentratul simbolic al întregii omeniri. Pământul pe care îl avem 
la dispoziție, cele cinci perechi de boi cu care îl lucrăm, familia în care ciclul 
se încheie, ar putea reprezenta un cerc perfect în măsura în care el ar rămâne 
deschis lui Dumnezeu. Din păcate vedem în fragmentul citit și deasemenea în 
viața noastră de zi cu zi, că mult prea ușor cercul nostru magic îl lasă afară pe 
Dumnezeu. Creatorul încearcă încontinuu să deschidă realitatea noastră înspre 
o perspectivă divină, deschisă eternității, soluție în care cercul vicios să devină 
o spirală ce ne ridică înspre Cer. Noi însă, fi e că suntem din ținutul Gadarenilor 
sau consăteni cu femeia gârbovă sau parte ale celor trei categorii de oameni 
astăzi enumerati, suntem mai degrabă dispuși să-l eliminăm pe Dumnezeu din 
ecuația vieții noastre decât să renunțăm la perfecțiunea cercului nostru vicios. 
Că o facem în mod brutal ca și locuitorii din ținutul Gherghesenilor ori subtil ca 
tânărul bogat ce se îndepărtează trist, rezultatul este invariabil același: refuzul 
prezenței lui Dumnezeu în viața noastră.

Din fericire pentru noi, o tânără fecioară din Nazaret, distruge falsul mi-
raj al cercului vicios în care cel rău ne ținea prizonieri. Ea, Maria, Neprihănită 
Zămislire ia locul Evei dintru început și pronunță un “Da” mare ca veșnicia, în 
locul nostru al tuturor. Pe când noi oamenii nu eram dispuși să oferim nici mă-
car un colțișor în Betleemul sufl etelor noastre, Maria îi face loc lui Dumnezeu 
în inima ei, devenind noul Rai al mântuirii noastre. Istoria omenirii continuă 
astfel și așa cum vom vedea în evanghelia de duminica viitoare, o înșiruire apa-
rent haotică de neamuri devin o familie, o mare familie: familia lui Dumnezeu!
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